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нови пројекти

Na kraju projekta „partNerstvom kroz deceNtralizaciju“
aNketa: ko Bi treBao da Bira GradoNa^elNike (predsedNike op[tiNa) – 
Gra\aNi ili partije Na vlasti?

Neboj{a karadarevi},
60 godina, nezaposlen

-Gradona~elnike i pred-
sednike op{tina trebalo bi 
da biraju gra|ani  direktno, a 
ne partije. Politi~ari biraju 
svoje, a gra|ani najboqe znaju ko 
im odgovara  na ovoj funkciji.

aleksandar ^oli},
18 godina, u~enik

-Najboqe je da na ova mesta  
u vlasti  budu postavqeni oni 
koje su izabrali gra|ani direk-
tno. Mislim da je to najboqe za 
sve.

\or|e pjanovi},
dipl. pravnik, 61 godina

-Naravno, da bi grado-
na~elnike i predsednike 

op{tina trebalo da biraju 
gra|ani direktno, jer je to na-
jdemokratskiji na~in, a opet, 
gra|ani najboqe znaju, koja je 
to li~nost  koja zaslu`uje tu 
funkciju.   

silvana jo~i},
preduzetnik, 33 godine

-Najboqe bi  bilo da na 
ove funkcije budu izabrani  oni  
kojima gra|ani daju najvi{e gla-
sova. To je za mene najlogi~nije. 
Sada glasamo za partije pa one 
koje dobiju vlast predla`u 
gradona~elnika. Mislim da je 
boqe direktno da budu birani, 
nego po partijskoj liniji. 

sun~ica jeli},
apotekar, 37 godina

-Mislim da je najboqe da 
gradona~elnike i predsednike 
op{tina gra|ani biraju direk-
tno, jer bi to bila najpraved-
nija odluka. Tako bi na pravi 
na~in bio izabran ~ovek koji }e 
predstavqati jedan grad ili 
op{tinu.

marija a}imovi}, 
ekonomski tehni~ar, 33 g.

-Najboqe je direktno bira-
ti te qude, jer partije predla`u 

i biraju po svom naho|ewu. Mi 
smo tu mawe va`ni.

vlajko rosi}, penzioner, 
81 godina

-Najboqe je birati  predsed-
nike op{tina i gradona~elnike 
direktno, jer gra|ani najboqe 
znaju {ta im treba, koja je ta~no 
ta li~nost koja mo`e najvi{e da 
u~ini za narod.

mile melentijevi}, 
diplomirani in`ewer 
za{tite na radu u „impol 
sevalu“ 

- Mislim da gra|ani treba 
da biraju gradona~elnika, a ne 
politi~ke partije. Politi~ke 

partije su grupacije qudi koje 
imaju svoje interese i obi~no 
se iz partijskih redova izaberu 
li~nosti koje nisu podobne i ne 
rade ba{ najboqe u interesu 
grada. Ne mislim da ti qudi 
uvek nisu kompetentni, ali 
gradu su potrebni privrednici 
sa iskustvom i qudi koji mogu 
da povuku grad napred. Bez do-
bre ekonomije i zapo{qavawa 
nezaposlenih mi ne mo`emo 
o~ekivati prosperitet. ^ini mi 
se da u posledwe vreme nije puno 
ura|eno da bi se dovele nove in-
vesticije kako bi se zaposlili 
qudi {to je najve}i problem.

milun jeki}, penzioner

   - Gradona~elnika i pred-
sednike op{tina treba da biraju 
gra|ani naravno i to na direkt-
nim izborima. Za{to da ih 
bira neko drugi osim gra|ana? 
Gradona~elnici su postavqeni 
zbog gra|ana. Ne sla`em se sa 
dosada{wim na~inima izbora 
prvog ~oveka grada. 

slobodan ristovi},
pesnik

Грађани, наравно
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свет
- Gradona~elnika treba 

da biraju gra|ani. On je glava 
grada i glava ku}e. I ne treba to 
pravo oduzimati nama obi~nim 
imenima iz nekih kr{tenica 
koje glasaju. ^ast partijama na 
vlasti i onima koje nisu to, ali 
prisvajaju ne{to {to im ne pri-
pada. Nismo mi ne~iji, mi smo 
na{i, pa mi kao biramo na{e.

Branko Prodanovi}, 
penzioner

- Moje li~no mi{qewe 
da predsednika op{tine ili 
gradona~elnika treba da biraju 
gra|ani na izborima neposred-
nim putem. Gra|ani najboqe 
poznaju svog kandidata, wegove 
kvalitete, sposobnosti i kval-
ifikacije i na osnovu toga }e 
doneti odluku glasovima na iz-
borima.

Ovom anketom zavr{ava se
 projekat „Partnerstvom kroz 

 decentralizaciju“

Za neverovatan podvig Jo-
vice Spaji}a, mladi}a iz Pri-
boja, rekli su nam u Atletskom 
klubu FAP, ~iji je on ~lan, 
iako trenutno `ivi u Beogradu 
kao pripadnik Specijalne 
antiteroristi~ke jedinice 
MUP-a SAJ. Jovica je za pet dana 
pretr~ao u Sahari 258 kilo-
metara na temperaturi od preko 
50 stepeni Celzijusa sa rancem 
na le|ima od 25 kilograma. Radi 
se o Ginisovom rekorderu u broju 
„trbu{waka“ koji je sa lako}im 
istr~ao Beogradski ultrama-
raton od 100 kilometara, pa su  
mu zemqaci iz Priboja dali na-
ziv – Srpski feliks, pri~a nam 
Krsto Jawu{evi}, predsednik 
Atletskog kluba FAP.

    Jovica Spaji} je pretr~ao 
Saharu u „|avoqoj trci“, me|u 
200 takmi~ara bio je 15, tri-
jumfovao je [panac, ispred 
Kana|anina i Belgijanca. Da bi 
uop{te u~estvovao, morao je da 
podigne kredit od 5.000 eura a 
pomogli su mu i brojni prijateqi. 
Po{to je  vegetarijanac, morao je 
da potpi{e izjavu da u~estvuje 
na svoju odgovornost.  

    Re~ je o nezvani~nom 
svetskom prvenstvu u ekstrem-
noj izdr`qivosti. Iako su ga 
svi odvra}ali da ne u~estvuje 
odvra}ali on je ovih dana 
oti{ao na trku u Kairo. Za pet 
dana u vrelini Sahare Jovica je 
pretr~ao ~etiri maratona od po 
42. kilometra i plus ultramara-
ton od 90. Svakog dana pred trku 
dobijao je po {est litara vode, 
a na ciqu ga je ~ekao {ator u 
kome je spavao sa jo{ devetoro 

takmi~ara:
-  Poneo sam {pagete sa 

povr}em, musli, badem i sli~nu 
hranu, jer sam vegetarijanac. Na 
testirawu pred trku sam imao 
5,4 procenata telesne masti, 
savetovano mi je da odustanem, 
naravno bio sam uporan. Smr{ao 
sam za pet dana trke preko 12 ki-
lograma, noge su mi se osule rana-

ma i `uqevima. Temperatura u 
Sahari na kojoj smo tr~ali bila 
je od 5 do 55 stepeni. Na le|ima 
sam svo vreme nosio ranac sa 25 
kilograma potrep{tina za tih 
pet dana trke. Zbog nedostatka 
soli i elektrolita otekle su mi 
ruke, vrat i kolena. U jednom tre-
nutku na pesku sam ugledao zmiju, 

bio sam na ivici snage, po`eleo 
sam da me ujede i da zavr{im 
trku. Prolazio sam kroz nev-
erovatna isku{ewa i krize, ali 
sam sebe hrabrio da izdr`im. 
Sudije trke su me kaznile sa 
dodatnih 90 minuta vremena, jer 
sam momku iz Australiju, koji je 
bespomo}no le`ao na pesku po-
neo ranac, ohrabrio ga i podigao 
da ustane i nastavi trk. Nije mi 
`ao jer treba biti ~ovek, pri~a 
simpati~ni Jovica Spaji}. Kroz 
smeh dodaje da su ga zbog  nev-
eravatnog podviga kolege i pri-
jateqi prozvali – „Senka“! 

    Motiv da u~estvuje na ovoj 
trci bio je ispita sebe i svoje 
mogu}nosti, ali i da sru{i neke 
stereotipe o srpskom narodu:  

- Amerikanci i [koti 
bili su impresionirani koliko 
znam o wima i wihovim nar-
odima. Na`alost, oni o nama ne 
znaju ni{ta. Misle da je ovde 
i daqe  gra|anski rat, da su 
Srbi teroristi, da smo zaos-
tali i nedru`equbivi. Bili su 
odu{evqeni mojim stavovima i 
kulturom koju nosim iz moje ku}e 
i mog Priboja, pa se nadam da sam 
donekle ispravio stereotipe o 
nama, ka`e Jovica.

Jovica Spaji} }e posle 
Sahare, uskoro najverovatnije 
krenuti i na jo{ tri ekstremna 
maratona na Antartiku, u ^ileu 
i u Kini.Ovih dana treba da mu 
iz {tampe iza|e kwiga o sti-
cawu kondicije, a nedavno je do-
bio i me|unarodni certifikat 
za li~nog fitnes trenera. 

D. Bjelopoqac           

EKSTREMNA IZDR@QIVOST

Ђавоља трка
Pribojac Jovica Spaji} istr~ao maraton kroz
Saharu dug 258 kilometara


